
Protokół nr XXIII/2020 

z sesji Rady Gminy Wielka Nieszawka, która odbyła się w dniu 25 sierpnia 2020 r.  

w godz. 8:00 do 13:30 w Gminnym Centrum Kultury w Małej Nieszawce.  

Obecni wg list obecności stanowiących załączniki nr 1 i nr 2 do protokołu.  

 

Proponowany porządek obrad:  
1.  Otwarcie posiedzenia: 

     a) stwierdzenie quorum,  

     b) przyjęcie porządku obrad.    

2.  Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie:  

a)  zatwierdzenia sprawozdania finansowego Samodzielnego Publicznego Gminnego Ośrodka 

Zdrowia w Wielkiej Nieszawce za 2019 rok  (druk nr 1), 

b) uchwalenia Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków (druk nr 2), 

c) dopuszczania zapłaty instrumentem płatniczym podatków i opłat stanowiących dochody 

budżetu Gminy Wielka Nieszawka  (druk nr 3), 

d) określenia czasu przeznaczonego na bezpłatne nauczanie, wychowanie i opiekę w 

przedszkolu i oddziałach przedszkolnych w szkole podstawowej prowadzonych przez Gminę 

Wielka Nieszawka oraz wysokości opłaty za korzystanie z wychowania przedszkolnego 

(druk nr 4). 

 

Przerwa 

 

3. Przedstawienie raportu o stanie gminy Wielka Nieszawka za 2019 rok (druk nr 5). 

4. Debata nad raportem o stanie gminy: głosy radnych, głosy mieszkańców. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi za rok 2019  (druk nr 6). 

6. Absolutorium dla Wójta za 2019 rok: 

a) sprawozdanie roczne Wójta Gminy Wielka Nieszawka z przebiegu wykonania budżetu 

gminy za 2019 rok (radni otrzymali w dn. 31.03.2020 r.), 

b) sprawozdanie finansowe ( radni otrzymali w dn. 6.07.2020 r.),   

c) informacja o stanie mienia ( radni otrzymali w dn. 31.03.2020 r.),  

d) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy o przedłożonym przez Wójta 

Gminy Wielka Nieszawka sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy za 2019 rok wraz z 

informacją o stanie mienia Gminy, 

e) wystąpienie przewodniczących Komisji Rady Gminy w sprawie opinii o przebiegu 

wykonania budżetu gminy za 2019 rok,  

f) opinia Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu gminy za 2019 rok oraz wniosek 

o absolutorium dla Wójta Gminy za 2019 rok,  

g) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy w sprawie wniosku Komisji 

Rewizyjnej o udzielenie Wójtowi Gminy absolutorium za rok 2019, 

h) dyskusja 

i) podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

Gminy Wielka Nieszawka oraz sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Wielka 

Nieszawka za rok 2019 (druk nr 7), 

j) podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Wielka Nieszawka z tytułu 

wykonania budżetu Gminy za 2019 rok (druk nr 8). 

 

Przerwa 



7. Informacja z działalności Komisji między sesjami – referują przewodniczący Komisji. 

8. Informacja Przewodniczącej Rady Gminy z realizacji podjętych uchwał. 

9. Interpelacje i wolne wnioski.  

10. Zakończenie sesji.  

 

Ad.1  

a) XXIII sesję Rady Gminy Wielka Nieszawka otworzyła Przewodnicząca Rady Gminy 

Ewa Tarkowska. Na wstępie powitała Pana Wójta, Zastępcę Wójta, Skarbnika Gminy, Panie 

i Panów Radnych, pracowników urzędu, mieszkańców gminy. 

Przewodnicząca stwierdziła, że w momencie otwarcia obrad na 15 radnych obecnych jest 13, 

co oznacza, że jest quorum i Rada jest władna do podejmowania uchwał, stanowisk  

i opinii. 

b) Przewodnicząca Rady poinformowała, że nie wpłynął żaden wniosek w sprawie zmiany 

porządku obrad, po czym poddała go pod głosowanie.  

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA: 13 

Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Dorota Krychowiak, Ryszard 

Kryszewski, Aleksandra Rębacz, Alina Sobecka, Katarzyna Streich, Jadwiga Szczygielska, 

Rafał Szulc, Wioletta Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Ewa Tarkowska. 

NIEOBECNI:2 

Marcin Sobiech, Arkadiusz Wyrzykowski 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy przyjęła porządek obrad. 

 

Ad.2 

a) Przewodnicząca Rady poprosiła Wójta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 1) 

Wójt Krzysztof Czarnecki – przedstawił projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady - poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącą Komisji Zdrowia, 

Oświaty, Kultury i Sportu. 

Przewodnicząca Komisji Alina Sobecka - poinformowała, że na posiedzeniu Komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie.  

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Radni nie zabrali głosu.  

Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję i poddała pod głosowanie uchwałę w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego Samodzielnego Publicznego Gminnego Ośrodka 

Zdrowia w Wielkiej Nieszawce za 2019 rok (druk nr 1) 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA: 13 



Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Dorota Krychowiak, Ryszard 

Kryszewski, Aleksandra Rębacz, Alina Sobecka, Katarzyna Streich, Jadwiga Szczygielska, 

Rafał Szulc, Wioletta Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Ewa Tarkowska. 

NIEOBECNI:2 

Marcin Sobiech, Arkadiusz Wyrzykowski 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy przyjęła uchwałę jednogłośnie (uchwała 

nr XXIII/120/2020). 

 

b) Przewodnicząca Rady poprosiła Wójta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 2) 

Wójt Krzysztof Czarnecki – przedstawił projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady - poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącą Komisji 

Zagospodarowania Przestrzennego, Ochrony Środowiska i Inwestycji 

Przewodnicząca Komisji Jadwiga Szczygielska - poinformowała, że na posiedzeniu 

Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie.  

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Radni nie zabrali głosu.  

Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję i poddała pod głosowanie uchwałę w sprawie 

uchwalenia Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków (druk nr 2) 

 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA: 13 

Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Dorota Krychowiak, Ryszard 

Kryszewski, Aleksandra Rębacz, Alina Sobecka, Katarzyna Streich, Jadwiga Szczygielska, 

Rafał Szulc, Wioletta Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Ewa Tarkowska. 

NIEOBECNI:2 

Marcin Sobiech, Arkadiusz Wyrzykowski 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy przyjęła uchwałę jednogłośnie (uchwała 

nr XXIII/121/2020). 

 

c) Przewodnicząca Rady poprosiła Wójta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 3) 

Wójt Krzysztof Czarnecki – przedstawił projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady - poinformowała, że na posiedzeniu wspólnym wszystkie Komisje 

zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie.  

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Radni nie zabrali głosu.  

 

Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję i poddała pod głosowanie uchwałę w sprawie 

dopuszczania zapłaty instrumentem płatniczym podatków i opłat stanowiących dochody 

budżetu Gminy Wielka Nieszawka (druk nr 3) 



Radny Marcin Sobiech przybył na salę obrad.  

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA: 13 

Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Dorota Krychowiak, Ryszard 

Kryszewski, Aleksandra Rębacz, Alina Sobecka, Katarzyna Streich, Jadwiga Szczygielska, 

Rafał Szulc, Wioletta Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Ewa Tarkowska. 

NIEOBECNI:2 

Marcin Sobiech, Arkadiusz Wyrzykowski 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy przyjęła uchwałę jednogłośnie (uchwała 

nr XXIII/122/2020). 

 

d) Przewodnicząca Rady poprosiła Wójta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 4) 

Wójt Krzysztof Czarnecki – przedstawił projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady - poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącą Komisji Zdrowia, 

Oświaty, Kultury i Sportu. 

Przewodnicząca Komisji Alina Sobecka - poinformowała, że na posiedzeniu Komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie.  

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Radni nie zabrali głosu.  

 

Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję i poddała pod głosowanie uchwałę w sprawie 

określenia czasu przeznaczonego na bezpłatne nauczanie, wychowanie i opiekę w 

przedszkolu i oddziałach przedszkolnych w szkole podstawowej prowadzonych przez Gminę 

Wielka Nieszawka oraz wysokości opłaty za korzystanie z wychowania przedszkolnego (druk 

nr 4) 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA: 14 

Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Dorota Krychowiak, Ryszard 

Kryszewski, Aleksandra Rębacz, Alina Sobecka, Marcin Sobiech, Katarzyna Streich, Jadwiga 

Szczygielska, Rafał Szulc, Wioletta Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Ewa Tarkowska. 

NIEOBECNI:1 

Arkadiusz Wyrzykowski 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy przyjęła uchwałę jednogłośnie (uchwała 

nr XXIII/123/2020). 

 

 



Przewodnicząca Rady ogłosiła 5 minut przerwy 

Po przerwie Przewodnicząca Rady wznowiła obrady.  

 

Ad.3 

Wójt Krzysztof Czarnecki – przeczytał raport o stanie gminy Wielka Nieszawka za 2019 

rok w szczególności dotyczący realizacji polityk, programów i strategii, finansów gminy, 

inwestycji, jednostek organizacyjnych gminy, stanu ludności, ochrony zdrowia, pomocy 

społecznej, edukacji, kultury, przestępczości, gospodarki mieszkaniowej i komunalnej, 

planowania przestrzennego. (druk nr 5)  

 

Ad.4  

W debacie nad raportem o stanie gminy wzięli udział radni: Katarzyna Streich, Aniela Grela, 

Jadwiga Szczygielska, Alina Sobecka, Przewodnicząca Rady Gminy Ewa Tarkowska, Wójt 

Krzysztof Czarnecki, sołtys Brygida Czapiewska, mieszkańcy gminy.  

Mieszkaniec Gminy – poruszył problem stanu nawierzchni chodnika na odcinku ul. Prosta, a 

ul. Przemysłowa. Zapytał jakie efekty dają pomiary powietrza na terenie gminy, czy są z tego 

wyciągane wnioski ? Zwrócił się z prośbą o możliwość utworzenia przejścia dla pieszych na 

wysokości drewnianego kościoła w Małej Nieszawce.  

Wójt Krzysztof Czarnecki – powiedział, że jeśli chodzi o przebudowę chodnika wzdłuż 

ulicy Toruńskiej, będzie przygotowane porozumienie z Marszałkiem Województwa 

Kujawsko-Pomorskiego na remont pomiędzy gminą a województwem. Czujniki jakości 

powietrza zostaną sprawdzone, pokazują one, że trzeba inwestować w wymianę pieców 

węglowych. Wszystkie osoby które złożyły wniosek w tym roku otrzymały dofinansowanie.   

Radna Katarzyna Streich – wyraziła swoje niezadowolenie z przedstawionego raportu o 

stanie gminy za 2019 rok. Uznała go za nierzetelny, niekompletny, wskazała na braki w treści. 

Nie ma szczegółowych informacji które składają się na obraz gminy np. informacji o 

finansach gminy. Powinno to być bardziej rozbudowane i przejrzyste. Wykonanie inwestycji 

na poziomie 58%. W roku 2019 nie wybudowano nowych dróg, czy ścieżek rowerowych.   

Wójt Krzysztof Czarnecki – powiedział, że raport o stanie gminy przedstawia stan 

faktyczny tego co zostało zrealizowane w różnych zakresach działalności gminy. Każdy z 

radnych miał rok czasu by przygotować projekt wskazujący jak powinien wyglądać raport. 

Uważa, że raport o stanie gminy za 2019 rok jest wykonany dobrze.    

Radna Aniel Grela – zapytała ile mamy przydomowych oczyszczalni ścieków. Stwierdziła, 

że raport jest niestaranny, niedokładnie przygotowany. Zadała pytanie o liczbę 

przedsiębiorców na terenie gminy ? Zwróciła uwagę na brak informacji o Stowarzyszeniu 

„Olender” w raporcie o stanie gminy. 

Wójt Krzysztof Czarnecki – powiedział odnośnie raportu, że zostały naniesione zmiany 

podjęte na wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji. Przedstawił dane na temat 

przedsiębiorców na terenie gminy zawarte w raporcie.  

Radna Jadwiga Szczygielska – wyraziła swoje zaniepokojenie związane z nie działającym 

oświetleniem na ulicy Żeglarzy w Brzozie.  

Powiedziała o nie jasnych procedurach związanych z zakładaniem przydomowych 

oczyszczalni ścieków. Zwróciła uwagę na słabą komunikację radnych z Urzędem Gminy. 



Wójt Krzysztof Czarnecki – sprawa związana z oświetleniem na ul. Żeglarzy została 

dokładnie wyjaśniona na Komisji Zagospodarowania Przestrzennego, Ochrony Środowiska i 

Inwestycji.  

Radna Alina Sobecka – zwróciła uwagę na niedopracowany raport o stanie gminy. Wskazała 

nieadekwatne dane.  

Wójt Krzysztof Czarnecki – powiedział, że dane o jednostkach podległych, które są 

umieszczane w raporcie otrzymywane są od dyrektorów i kierowników jednostek podległych. 

Mieszkaniec Gminy – stwierdził, że omawiany raport jest przygotowany nieprecyzyjnie,  

niedbale skonstruowany, zawiera błędy. Wskazał na niespójne dane związane z programem 

EKOpiec, różniące się w raporcie metry wykonanej sieci wod-kan. Czujniki monitorujące 

czystość powietrza na terenie gminy nie spełniają swojej roli, część z nich w ogóle nie działa. 

Zwrócił uwagę na nie zrealizowane projekty z funduszu obywatelskiego w 2019 roku.  

Zapytał czy są przyznawane stypendia sportowe, jeśli tak to na jakiej podstawie ? 

 Wójt Krzysztof Czarnecki – powiedział, że 152 tys. zł dofinasowania do wymiany pieców 

węglowych jest na rok 2020. Fundusz obywatelski jest realizowany. Są przyznawane 

stypendia socjalne, a także za dobre wyniki w nauce. Uchwała o stypendiach sportowych nie 

została jeszcze podjęta. 

Mieszkanka Gminy – zwróciła uwagę na duża liczbę wskazywanych nieścisłości 

dotyczących raportu o stanie gminy za 2019 rok. Wskazała na brak danych dotyczących 

wykorzystania przez gminę funduszy unijnych. Zapytała czy w Urzędzie Gminy jest 

pracownik zajmujący się analizą nie zgłaszania się wykonawców do przeprowadzania 

inwestycji.  

Wójt Krzysztof Czarnecki – odpowiedział, że gmina wykorzystała środki unijne na m.in. 

budowę i wyposażenie przedszkoli na terenie gminy.  

Mieszkaniec Gminy – powiedział, że w raporcie nie znalazły się informacje wymagane 

ustawą o samorządzie gminnym. Wskazał na rozbieżności pomiędzy raportem o stanie gminy, 

a sprawozdaniem z wykonania budżetu. Nieścisłości dotyczą m.in. oczyszczalni ścieków, 

budowy Centrum Aktywności Fizycznej, wydatków na szkołę w Małej Nieszawce. 

W raporcie brakuje wskaźników wykonania celu dla poszczególnych programów i strategii 

jak m.in. Strategii Rozwoju Gminy Wielka Nieszawka, Programu Współpracy z 

Organizacjami Pozarządowymi, Wieloletniej Prognozy Finansowej, Programu 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. Zapytał z czego wynika 2,2 mln zł nie wykonania 

budżetu po stronie dochodów. Raport nie zawiera informacji dotyczących Centrum Sportu i 

Rekreacji "Olender". Jaki był plan transportu publicznego w 2019 roku oraz jaka była jego 

realizacja ? Stwierdził, że przedstawiony raport nie daje przesłanek do udzielenie wójtowi 

wotum zaufania.  

Wójt Krzysztof Czarnecki - według rankingu czasopisma samorządowego Gmina Wielka 

Nieszawka jest najbogatszą gminą w powiecie toruńskim. Pozytywna opinia Regionalnej Izby 

Obrachunkowej z wykonania budżetu. Raport o stanie gminy przygotowywany jest we 

współpracy z jednostkami podległymi.  

Mieszkanka Gminy - odniosła się do nie złożonego przez Urząd Gminy wniosku 

dotyczącego rewitalizacji budynku Urzędu Gminy, i utraty środków na ten cel. Dodała, że 

Gmina Wielka Nieszawka nie złożyła wniosków o dofinansowanie inwestycji drogowych z 

Funduszu Dróg Samorządowych. Dlaczego nie zostały stworzone projekty, i tym samym nie 



złożono wniosków ? Poruszyła temat Ośrodka Zdrowia i rezygnacji kilku lekarzy w ubiegłym 

roku. Zapytała czy zostały podjęte działania stworzenia programu osłonowego w związku z 

podjętą uchwała dotycząca podwyżki cen za odbiór odpadów.  

Wójt Krzysztof Czarnecki - powiedział, że gmina otrzymała środki na rewitalizację 

budynku po przedszkolu "Leśny Ludek" z LGD. Jeśli chodzi o FDS w 2020 r. złożono projekt 

na ulicę Ogrodową. Zatrudniono nowych lekarzy specjalistów, których wcześniej w 

Gminnym Ośrodku Zdrowia nie było.  

Radna Aniela Grela - odczytała stanowisko radnych w sprawie nieudzielenia wotum 

zaufania Wójtowi Gminy Wielka Nieszawka.  

Przewodnicząca Rady Ewa Tarkowska - przedstawiła analizę głosowań, podjętych uchwał, 

oraz nie przyjętych projektów uchwał przez Radę Gminy w Wielkiej Nieszawce w 2019 roku.  

 

 

Ad. 5 

Przewodnicząca Rady Gminy zamknęła dyskusję i wniosła pod głosowanie uchwałę  

w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi za rok 2019 w brzmieniu jak na druku nr 6.  

Za jej przyjęciem głosowało 2 radnych, 2 radnych wstrzymało się od głosu, 10 radnych 

głosowało przeciwko, 1 radny był nieobecny. Przewodnicząca stwierdziła, że w wyniku 

głosowania Rada Gminy nie udzieliła wotum zaufania Wójtowi za rok 2019.  

 

Ad. 6 

a) Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że sprawozdanie roczne Wójta Gminy Wielka 

Nieszawka z przebiegu wykonania budżetu gminy za 2019 rok i informację o stanie mienia 

radni otrzymali w dniu 31 marca 2020 roku. Następnie oddała głos Wójtowi w celu 

omówienia dokumentów wymienionych w podpunktach od a) do c).  

Wójt Krzysztof Czarnecki oddał głos Pani skarbnik Monice Szczerkowskiej.  

Skarbnik Monika Szczerkowska - poinformowała, że dochody budżetowe wyniosły 

33.533.342 zł, a wykonanie 31.319.329,94 zł co stanowi realizację dochodów budżetowych 

na poziomie 93,38 % w stosunku do planu. W tym dochody bieżące wynosiły 31.045.020,36 

zł, w tym dochody otrzymane z budżetu UE wynosiły 289.127,47 zł. Dochody majątkowe 

wyniosły 269.305,58 zł. Plan wydatków po dokonaniu zmian przedstawia się w wysokości 

37.346.781,00 zł, a wykonanie na poziomie 32.876.693,89 zł. Stanowi to realizację wydatków 

budżetowych na poziomie 88,03 % w stosunku do planu. Wykonanie wydatków budżetowych 

w poszczególnych działach przedstawia się następująco : Rolnictwo i łowiectwo, plan 

803.812,00 zł, wykonanie 462.356,51 zł. Transport i łączność, plan 1.581.594,00 zł, 

wykonanie 981.980, 71 zł. Gospodarka mieszkaniowa, plan 105.000,00 zł, wykonanie 

73.510,76 zł. Działalność usługowa, plan 68.300,00 zł, wykonanie 14.855,24 zł. Informatyka, 

plan 44.282,00 zł, wykonanie 24.798,31 zł. Administracja publiczna, plan 2.991.756,00 zł, 

wykonanie 2.765.398, 95 zł. Urzędy naczelnych organów władzy państwowej, kontroli i 

ochrony prawa oraz sądownictwa, plan 68.055,00 zł, wykonanie 67.359,69 zł. 

Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciw pożarowa, plan 850,00 zł, wykonanie 850,00 zł. 

Oświata i wychowanie, plan 9.799.253,00 zł, wykonanie 8.683.901,45 zł. Ochrona zdrowia, 

plan 177.250, 00 zł, wykonanie 97.117,26 zł. Pomoc społeczna, plan 1.056.957,00 zł, 

wykonanie 818.640, 50 zł. Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, plan 11.963.645,00 



zł, wykonanie 10.549.183,71 zł. Kultura fizyczna, plan 1.543.100,00 zł, wykonanie 

1.420.445,20 zł.              

W planie budżetu na rok 2019 założono deficyt w kwocie 7.128.000,00 zł. W trakcie roku 

deficyt uległ zmianom i ostatecznie wyniósł 3.813.439,00 zł. W budżecie gminy na 2019 rok 

na realizację zadań i zakupów inwestycyjnych przyjęto kwotę w wysokości 11.920,844 zł. W 

2019 roku dokonano zmian załącznika inwestycyjnego  

 i ostatecznie na koniec okresu sprawozdawczego zaplanowano środki w wysokości 8.040.664 

zł. W okresie sprawozdawczym na zadania inwestycyjne wykorzystano kwotę w wysokości 

6.996,556 zł. Przyjęte do planu wieloletnie inwestycje to : 

Infostrada Kujaw i Pomorza 2.0, droga dla rowerów Mała Nieszawka-Wielka Nieszawka-

Cierpice, modernizacja budynku przy ul. Leśnej 1 w Małej Nieszawce, budowa Centrum 

Aktywności Fizycznej i Integracji w Małej Nieszawce, Centrum Obsługi Mieszkańców w 

Wielkiej Nieszawce, Centrum Społeczno-Kulturalne w Wielkiej Nieszawce, rozbudowa i 

modernizacja oczyszczalni ścieków w Wielkiej Nieszawce. 

 

b) Skarbnik Monika Szczerkowska – omówiła kolejno dokumenty składające się na 

sprawozdanie według stanu na 31 grudnia 2019 r., bilans jednostki budżetowej, rachunek 

zysków i strat, zestawienie zmian w funduszu jednostki ( radni otrzymali 6 lipca 2020 r. ) 

Fundusz jednostki na koniec okresu rozliczeniowego wyniósł 91 701 044,87 zł, zysk netto 15 

070 470,75 zł, rachunek zysków i strat jednostki zamknął się w kwocie 777 072,21zł zysku, w 

sumie daje to kwotę 92 478 117,08 zł. Bilans jednostki budżetowej wyniósł po stronie 

aktywów 94 049 519,00 zł, po stronie pasywów 94 049 519,00 zł.  

c) Skarbnik Monika Szczerkowska – poinformowała, że wartość mienia gminy wyniosła : na 

koniec 2018 r. 131.368.470 zł, a na koniec 2019 r. – 138.865.758 zł.  

W informacji wyszczególnione są wszystkie składniki mienia, tj. : grunty, budynki i budowle, 

maszyny, urządzenia techniczne, środki transportu, środki trwałe w zarządzie oraz poza 

siedzibą jednostki.  

d) Wójt Krzysztof Czarnecki – odczytał Uchwałę nr 13/S/2020 Składu Orzekającego Nr 6 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 6.04.2020 roku w sprawie wyrażenia 

opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Wielka Nieszawka sprawozdaniu z wykonania 

budżetu za 2019 rok wraz z informacją o stanie mienia Gminy. Skład Orzekający RIO 

zaopiniował pozytywnie sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Wielka Nieszawka za 

2019 rok.  

e) Przewodnicząca Rady oddała głos Przewodniczącym Komisji w celu wyrażenia opinii o 

sprawozdaniu Wójta z przebiegu wykonania budżetu gminy za 2019 rok, i tak: 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu Alina Sobecka – 

poinformowała, że komisja pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie roczne Wójta z 

wykonania budżetu za rok 2019. Przewodnicząca Komisji Zagospodarowania 

Przestrzennego, Ochrony Środowiska i Inwestycji Jadwiga Szczygielska – 

poinformowała, że komisja pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie Wójta z przebiegu 

wykonania budżetu za rok 2019. Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

Wioletta Szymańska – poinformowała, że komisja pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie 

roczne Wójta z wykonania budżetu za rok 2019. Przewodnicząca Komisji Statutowo-



Regulaminowej Aleksandra Rębacz – poinformowała, że komisja pozytywnie zaopiniowała 

sprawozdanie Wójta z przebiegu wykonania budżetu za rok 2019.   

f) Przewodnicząca Rady oddała głos Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej w celu wyrażenia 

opinii w sprawie wykonania budżetu gminy za 2019 rok oraz przedstawienia wniosku o 

udzielenie Wójtowi Gminy absolutorium za 2019 rok.  

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Katarzyna Streich – odczytała stanowisko Komisji 

Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu gminy za 2019 rok. Biorąc pod uwagę 

przedstawioną ocenę przedłożonych dokumentów i wyjaśnień Komisja Rewizyjna 

postanowiła nie wnosić zarzutów do wykonania budżetu za 2019 rok. Na podstawie art.18 a, 

ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym oraz art. 270 ustawy z dnia 27 

sierpnia 2009 r. o finansach publicznych Komisja pozytywnie zaopiniowała wykonanie 

budżetu gminy i złożyła wniosek o udzielenie Wójtowi Gminy absolutorium za 2019 rok.  

g) Przewodnicząca Rady – odczytała uchwałę Nr 18/Kr/2020 Składu Orzekającego nr 6 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 24.07.2020 roku w sprawie wniosku 

Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Wielka Nieszawka za 2019 

rok, który został pozytywnie zaopiniowany przez Skład.  

h) Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję nad punktem 6 lit. od a) do g) porządku obrad, 

dotyczącą : sprawozdania Wójta Gminy Wielka Nieszawka z przebiegu wykonania budżetu 

gminy za 2019 rok, sprawozdania finansowego, informacji o stanie mienia oraz wniosku 

Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy za 2019 rok. W dyskusji 

wzięły udział następujące osoby: Radna Katarzyna Streich, Wójt Krzysztof Czarnecki, 

Przewodnicząca Rady Gminy Ewa Tarkowska oraz mieszkaniec gminy.  

Radna Katarzyna Streich - powiedziała, że ustawa obliguje Komisję Rewizyjną do 

udzielenia absolutorium wójtowi i wyraziła swoje niezadowolenie w związku z tym. 

Stwierdziła, że w jej odczuciu wójt nienależycie wykonuje swoją pracę. Stan zrealizowanych 

inwestycji w 2019 wyniósł tylko 58 %.  

Wójt Krzysztof Czarnecki - powiedział, że w 2019 roku były robione drogi na terenie 

gminy. Jednostki podległe mają swoje kwoty dzięki którym funkcjonują i się rozwijają. 

Nadwyżka budżetowa będzie wykorzystana na inwestycję.  

Przewodnicząca Rady - zaznaczyła, że przyjęcie sprawozdania z wykonania budżetu nie 

wyłącza możliwości nie udzielenia absolutorium wójtowi. Chodzi o zgodność budżetu 

uchwalonego i wykonanego, w jego sensie zadaniowym.  

 

i) Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania (druk nr 7) radni otrzymali w materiałach na sesję. Następnie odczytała 

powyższy projekt, którego przyjęcie poddała pod głosowanie. Za przyjęciem głosowało 14 

radnych, głosów przeciwnych nie było, nikt nie wstrzymał się od głosu. Przewodnicząca 

stwierdziła, że Rada Gminy przyjęła jednogłośnie uchwałę Nr XXIII/124/2020 z dn. 25 

sierpnia 2020 r. w sprawie zatwierdzenia sprawozdania.   

j) Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały w sprawie absolutorium dla 

Wójta Gminy za 2019 rok (druk nr 8) radni otrzymali w materiałach na sesję. Następnie 

odczytała powyższy projekt, którego przyjęcie poddała pod głosowanie. Za przyjęciem 

głosowało 12 radnych, głosów przeciwnych było 2, nikt się nie wstrzymał od głosu, 1 radny 

nieobecny. Przewodnicząca stwierdziła, że Rada Gminy udzieliła Wójtowi Gminy Wielka 



Nieszawka absolutorium za 2019 rok większością głosów i podjęła uchwałę Nr 

XXIII/125/2020 z dn. 25 sierpnia 2020 r.  

 

 

Przewodnicząca Rady ogłosiła 10 minut przerwy 

Po przerwie Przewodnicząca Rady wznowiła obrady.  

 

Ad. 7 

Przewodnicząca Komisji Zagospodarowania Przestrzennego, Ochrony Środowiska 

i Inwestycji Małgorzata Jadwiga Szczygielska – poinformowała, że Komisja spotkała się w 

dn. 20 sierpnia  w celu opiniowania materiałów na sesję. 

Członek Komisji Rewizyjnej Ireneusz Śmiechowski – poinformował, że Komisja spotkała 

się w dn. 20 sierpnia w celu opiniowania materiałów na sesję. 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu Alina Sobecka – 

poinformowała, że Komisja spotkała się w dn. 20 sierpnia w celu opiniowania materiałów na 

sesję. 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Wioletta Szymańska– 

poinformowała, że Komisja spotkała się w dn. 20 sierpnia w celu opiniowania materiałów na 

sesję. 

Członek Komisji Statutowo-Regulaminowej Wioletta Szymańska – poinformowała, że 

Komisja spotkała się w dn. 20 sierpnia w celu opiniowania materiałów na sesję. 

 

Ad. 8 

Przewodnicząca Rady przedstawiła informację z realizacji uchwał podjętych na XXI sesji 

Rady Gminy, która odbyła się w dn. 19 czerwca 2020 roku, oraz na XXII sesji Rady Gminy, 

która odbyła się w dn. 7 sierpnia 2020 roku.  

 

Ad. 9 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Radna Alina Sobecka - zapytała kiedy Pan Wójt rozpocznie rozwiązywanie problemu 

transportu publicznego na terenie gminy Wielka Nieszawka. Powiedziała o zaniepokojeniu 

mieszkańców znacznym wzrostem cen biletów autobusowych.  

Wójt Krzysztof Czarnecki - powiedział, że do gminy wpłynęły oferty od przewoźników 

Arriva oraz MZK, które zostały przekazane radnym. Zaproponował spotkanie z radnymi w 

sprawie wyboru najkorzystniejszej oferty.  

Radny Ireneusz Śmiechowski - poprosił Wójta o nawiązanie lepszej współpracy z Radą 

Gminy, dla wspólnego dobra mieszkańców gminy. Wyraził podziękowanie dla mieszkańców 

za ciepłe słowa w kierunku radnych.  

Radna Jadwiga Szczygielska - odnośnie przedstawionych ofert transportu publicznego, 

wyraziła zaniepokojenie brakiem uwzględnienia w nich mieszkańców Brzozy. Zaapelowała 

o poprawę stosunków, komunikacji Wójta oraz pracowników Urzędu Gminy, z radnymi.  

Mieszkaniec Gminy - poruszył temat budowy ścieżki rowerowej. Zapytał czy Urząd Gminy 

przewiduje pomoc mieszkańcom w tym temacie. Odnośnie kanałów melioracyjnych, prace  



w dużej mierze są pozorowane, kanały cały czas są nieudrożnione. Czy coś z tym problemem 

Urząd ma zamiar zrobić ? 

Wójt Krzysztof Czarnecki - odpowiedział, że dwukrotnie było wysyłane pismo do Wód 

Polskich o wyczyszczenie i odmulenie kanałów którymi zarządzają. Jeżeli mieszkańcy mają 

problemy, pytania odnośnie budowy ścieżki rowerowej, mogą zwrócić się z tym do Urzędu 

Gminy.  

Przewodnicząca Rady Gminy - przedstawiła swoją negatywną ocenę pracy Wójta Gminy 

Wielka Nieszawka za 2019 rok.  

 

   

Ad.10 

Przewodnicząca Rady Gminy Ewa Tarkowska podziękowała zebranym za wzięcie udziału w 

XXIII sesji Rady Gminy Wielka Nieszawka i zamknęła obrady. 

 

 

 

Protokołował:                                                                Przewodnicząca Rady Gminy 

(-) Filip Murawski                                                                     (-) Ewa Tarkowska 

 

 

 

 

 


